
 

 

 
Vaate- ja kenkärahakyselyn tulokset ja vaaterahan maksaminen 
 
Yt-toimikunta 05.03.2024 § 9  
  
 

Valmistelija: Henkilöstöpäällikkö Mirja Yli-Arvo 
 
Vuoden 2024 talousarvio ja taloussuunnitelma vuosille 2024-2026 
sisältää varhaiskasvatuspalveluiden tulosalueella toimenpiteen  
selvittää vuosittaisen vaaterahan maksamisen varhaiskasvatuksen 
henkilöstölle. Yt-toimikunta on kokouksessaan 23.11.2023 käsitellyt 
suoja- ja työvaatetusta ja näiden eroa vaaterahaan, josta ei ole 
sovittu kunta-alan virka- ja työehtosopimuksissa. 
 
Työnantajan on asiaa valmistellessa ja siitä päättäessään huomioi-
tava henkilöstön tasapuolinen kohtelu. Vaate- ja kenkärahakyselyllä 
selvitettiin niitä ammattitehtäviä, joille työn laadun vuoksi olisi 
tarkoituksenmukaista maksaa vaate- ja kenkärahaa tai hankkia 
työvaatetus. Mikäli päätös vaaterahan maksamisesta tehdään, 
uuteen menoerään varattaisiin vuotuinen määräraha vuoden 2025 
talousarviosta eteenpäin. 
 
Kysely suunnattiin esihenkilöille ja ammattijärjestöjen 
pääluottamusmiehille. Määräaikaan mennessä kyselyyn saatiin 12 
vastausta. Vastaajista 8 oli esihenkilöitä ja 4 pääluottamusmiehiä.  
 
Johtoryhmä on kokouksessaan 31.1.2024 käsitellyt kyselyn tulokset, 
arvioinut kustannuksia ja tehnyt vaikutusten arviointia, liitteenä. 
Lopputuloksena johtoryhmä totesi, että ottaen huomioon selvityksen 
tulokset, jää vaaterahan maksamisesta saatava hyöty panostukseen 
nähden pieneksi. Perustelua vahvistaa myös taloudellinen 
kokonaistilanne. Vaaterahan sijaan johtoryhmä näkee, että 
edistetään yhdenvertaisesti työntekijöiden työhyvinvoinnin 
toimenpiteitä, kuten esim. epassin panostuksen lisäämistä. 
 

Puheenjohtaja Yt-toimikunta käsittelee vaate- ja kenkärahakyselyn tulokset ja 
vaaterahan maksamista yhteistoiminnassa. 
 

Päätös  
Yt-toimikunta merkitsee vaate- ja kenkärahakyselyn tulokset tiedoksi 
ja esittää kaupunginhallitukselle, että se varaa seuraavaan 
talousarvioon määrärahaa epassin panostuksen lisäämiseen. 
 
Sote ry:n pääluottamusmiehet ilmoittivat, etteivät ole tyytyväisiä 
vaaterahan käytöönotosta luopumiseen. 

 
 
Kaupunginhallitus 12.03.2024 § 37    
45/01.02.01/2024    
 

Vaate- ja kenkärahan kyselyn tulokset ja johtoryhmän vaikutusten 
arviointi oheismateriaalina. 
 



 

 

Kaupunginjohtaja Kaupunginhallitus merkitsee vaate- ja kenkärahan kyselyn tulokset 
tiedoksi ja toteaa, että mahdollisuutta epassin panostuksen 
lisäämiseen selvitetään vuoden 2025 talousarvion laadinnan 
yhteydessä. 
 

Päätös  
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti hyväksyä kaupunginjohtajan 
ehdotuksen asiassa. 

 


